
 

   

Badminton Danmarks Repræsentantskabsmøde 2024 

Lørdag den 1. juni 2024 

PROTOKOL 

 

Kursuscenter Severin 

 

Kl. 11:00 – 14:00 

 

 

Velkomst til alle fremmødte v/Formand Kristian Pihl, som glædede sig til masser af input og 

drøftelser blandt de fremmødte.  

Tak til kredse, klubber og den samlede hovedbestyrelse. Tak til administrationen og tak til 

direktøren for det gode samarbejde.  

Der holdtes et minuts stilhed for de danske badmintonpersonligheder, der var gået bort sidste år.  

Herefter afspilledes en ’Året der gik’ video.  

 

Godkendelse af repræsentanter 

Alle stemmeberettigede har fået udleveret stemmesedler. I alt var der 27 stemmeberettigede til 

stede.  

Stemmetællere var Klavs Andreasen og Steen D. Sørensen 

 

2. Valg af dirigent 

Hovedbestyrelsen foreslog advokat Kresten Valdal - Kresten valgtes som dirigent. 

Dirigenten konstaterede at repræsentantskabsmødet var lovligt varslet og indkaldt samt 

beslutningsdygtigt i forhold til formalia, og han forespurgte om der var indsigelser hertil, hvilket 

ikke var tilfældet.  

 

3. Beretninger og generelle drøftelser 

 

3.1 Beretning for virksomheden, status og fremtid 

Indledningsvist uddybede Formanden årets beretninger - herunder med fokus på en række af de 
punkter han gik til valg på sidste år, og som det umiddelbart var lykkedes at skabe fremdrift på. Det 
var bl.a. åbenhed, transparens og involvering af klubber og kredse samt forbundet økonomi, som 
generelt gået den rigtige vej. 
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I relation til det internationale samarbejde, der også havde haft stort fokus i det forgangne år, 
oplyste Formanden, at det var lykkedes for Badminton Danmark få tildelt EM i 2025 og Thomas & 
Uber Cup i 2026. 
 
René Toft præciserede for så vidt angik mødets dagsorden, at pkt. 3.2 -temadrøftelse ikke blot 

kunne slettes. Det blev noteret i forhold til dagsordenen til næste års repræsentantskab. 

René Toft spurgte ind til Badminton Danmarks (BD) struktur og fremtidssikring af denne – 
herunder om det var noget hovedbestyrelsen kiggede på. Gitte Paulsen stemmer i og mente også 
der skulle kigges på den f.eks. igennem samarbejdet med DGI. Formand, Kristian Pihl svarede, at 
det ikke var en hemmelighed, at kredsene var udfordrede som følge af, at det var blevet 
vanskeligere at finde frivillige ledere. Formanden nævnte også, at det ikke var ændring af kredsene, 
som han gik til valg på sidste år. Det havde tværtimod handlet om at styrke dem. Hvis det måtte 
vise sig at være umuligt, var Formanden indforstået med at se nærmere på kredsenes fremtidige 
funktion.  
Forskellen på størrelsen af kredsene kunne have en indvirkning på udfordringerne, hvilket havde 
været drøftet i Hovedbestyrelsen, og hvor det var blevet besluttet i første omgang at arbejde for at 
styrke de nuværende kredse.  
 
Karsten Westergaard spurgte ind til projekt ’Levedygtige Klubber’ - herunder hvor langt BD var i 
processen, og hvad BD mente, at klubberne kunne gøre at for at høste frugterne fra kommende EM 
og VM?  
 
Direktøren Kristian Langbak erkendte, at der ikke var kommet så meget respons fra klubberne som 
ønsket ift. den konkrete netværksdeltagelse, og derfor var det besluttet at gå en runde mere ift. 
netop koblingen af klubber med netværk. Ting tog tid og alle skulle være med, for at kunne lykkes 
med dette, sagde Eliteansvarlig og politisk ansvarlig for Levedygtige klubber, Michael Kjeldsen. Der 
var mange der skulle med på vognen og det havde taget tid. Der var en del arbejde der blev lavet 
bag kulissen, som var svært at se ude fra. Den eliteansvarlige opfordrer alle til at komme med gode 
input til EM og VM. 
 
Gitte Paulsen opfordrer alle kredse til at trække i arbejdstøjet og opsøge deres netværk i stedet for 
at læne sig tilbage vente på administrationen gjorde det hele.   
 

Der var gode drøftelser hele vejen rundt, hvor nogle af emnerne bl.a. var friweekender, 

Holdturneringsudvalgets arbejde, faldende medlemstal, det vigtige samarbejde med DGI og deres 

omstrukturering, det internationale arbejde og det store arbejde, der var lagt i at få EM og Thomas 

Uber Cup til Danmark.  

Da der ikke var yderligere til beretningerne, blev disse taget til efterretning. 

 

4. Regnskab og budget 

 

4.1 Forelæggelse af det reviderede regnskab 2023 til godkendelse 

Direktør Kristian Langbak gennemgik overordnet regnskabet for 2023 med følgende 

bemærkninger: 
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• Med indtægter på ca. 66,5 mio. kr. og udgifter på ca. 64,2 mio. kr. var der for 2023 et 

overskud på 2,35 millioner.  

• 1,8 mio. kr. disponeredes til DO reserven, der hermed var på 7,7 mio. kr., svarende til 

størrelsen ved udgangen af 2022.  

• Samlet var der for 2023 således et resultat på 680.000kr., der tilføres BD’s rene egenkapital, 

der nu var på 4,9 mio. kr. 

Årets resultat skulle bl.a. ses i lyset af, at der havde været afviklet et VM, der i sig selv var 

en succes, og hvor det samtidig havde været muligt at fokusere på bl.a. genbrug og 

stordriftsfordele med et VM og et Denmark Open inden for 3 måneder i samme kalenderår.  

 

Beslutning: 

Regnskabet sattes til afstemning. Regnskabet blev enstemmigt vedtaget. 

Bilag: Regnskab kan rekvireres hos administrationen  

 

 

4.1 Forelæggelse af budgetforslag 

Budgettet for 2024 præsenteredes af Direktør Kristian Langbak med følgende overordnede 

bemærkninger: 

Den store fortælling her var, at der ikke var VM i år. Derfor var budgettet lige knap 20 millioner 

mindre. Der var lagt op til: 

• Videreførelse af det aktivitetsniveau, der var i de tidligere år, bortset fra VM.  

• Budgetteret med indtægter på ca. 46,4. millioner.  

• Budgetteret med udgifter på ca. 47,0 millioner.  

• Resultatdisponering med samlet set ca. 700.000 kr. i bidrag fra digitaliseringspuljen og 

bredde- og udviklingspuljen gav et budget i balance for 2024.  

• Samlet set altså et budget, der forventedes at gå i nul, herunder en videreførelse af BD’s 

nuværende aktiviteter med den ene ændring, at BD af økonomiske og ressourcemæssige 

hensyn ikke længere hostede Denmark Masters. Det var dog glædeligt, at en lokal klub har 

løftet turneringen i 2024.  

Budget for 2024 blev enstemmigt vedtaget.  

 

5. Behandling af indkomne forslag 

 

5.1 Præcisering af Badminton Danmarks overordnede idrætspolitik, jf. lovenes § 15, stk. 

4, nr. 1. 

Forslaget er indstillet af Jens Dall-Hansen på vegne af Badminton Midtjylland.  

Bilag: (Årsmøde 2024_Forslag 5.1) 
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Baggrunden for forslaget kan læses i forslag 5.1. 

Jens Dahl, Lene Struwe og Karsten Vestergaard motiverede Badminton Midtjyllands forslag. Flere 

bemærkninger fra bl.a. repræsentanter fra øvrige kredse, der peger på uhensigtsmæssigheder i 

såvel forslagets indhold, men ikke mindst processen, hvor oplevelsen var, at et kredsanliggende 

søges løftet op på repræsentantskabsniveau uden indledende dialog på kredsniveau. Hertil også 

drøftelse af, hvilken karakter forslaget havde, idet forslaget f.eks. ikke vedrører et konkret BD-

reglement, men af flere opfattes som omhandlende kredsenes holdturneringsreglementer. 

Dirigenten fremhæver slutteligt, at det der kunne stemmes om var, hvorvidt hovedbestyrelsen 

skulle tage emnet op og ad den vej forsøge at påvirke kredsene.  

Beslutning:  

Der blev foretaget afstemning ved håndsoprækning med simpelt flertal.  

3 FOR 

20 IMOD 

4 Ønsker ikke at stemme 

Dirigenten konstaterede herefter, at forslaget ikke var vedtaget. 

 

5.2 5.2 Lovændring for Badminton Danmarks Love § 17. styk 2. 

Forslaget er indstillet af Hovedbestyrelsen.  

Bilag: (Årsmøde 2024_Forslag 5.2) 

 

Formanden præciserer forslaget, der alene handlede om at bringe overensstemmelse mellem 
valgpraksis og ordlyd i lovene. Dirigenten forklarer, at der var tale om en lovændring, og at 2/3 
derfor skal stemme for forslaget, hvis det skulle vedtages.  
 
Beslutning:  
Der var enstemmigt flertal for forslaget, der dermed var vedtaget.  
 
 
5.3 Lovændring for Badminton Danmarks Love, Reglement for medlemskab af Badminton 
Danmark 
 
Forslaget er indstillet af Hovedbestyrelsen.  
Bilag: (Årsmøde 2024_Forslag 5.3) 

 

Forslaget motiveredes af Hovedbestyrelsen og Formanden uddyber baggrunden for forslaget.  

Formanden fremhævede i motivationen følgende punkter: 

• Det primære formål var at kunne markedsføre badminton - og ikke sponsorreklame – 

herunder mere målrettet information til medlemmerne med et ønske om, at dette kunne 

bidrage til fastholdelsen af badmintonspillere. 
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• Mere opdaterede medlemstal kunne fremme BD’s aktionsmuligheder i samarbejde med 

DGI, kredse og klubber. 

• Klubberne ville leve 100% op til gældende GDPR-regler. 

• Det ville være gratis og ikke kræve meget tid for den enkelte klub. 

 

Der var gode drøftelser blandt repræsentantskabets repræsentanter inden forslaget blev sat til 

afstemning.  

Der var 5 tilstedeværende, der ønskede skriftlig afstemning.  

25 stemmesedler blev indsamlet.  

23 FOR 

2 IMOD 

Henset til at der var registreret 27 stemmeberettigede ved repræsentantskabets begyndelse, 

konstaterede dirigenten, at der måtte være 2 af de tilstedeværende der havde stemt blankt. Dirigenten 

konstaterede herefter, at forslaget var vedtaget. 

 
6. Valg til Hovedbestyrelsen, jf. § 17 

 

6.1  Økonomiansvarlig for perioden 2024 – 2027 

På valg var Kristian Boye. Kristian Boye var villig til at modtage genvalg. 

Ingen andre kandidater. 

Kristian Boye var valgt 

 

6.2 Eventansvarlig for perioden 2024 – 2026 

På valg var Jeanette Lund Clausen. Jeanette Lund Clausen var villig til at modtage genvalg. 

Ingen andre kandidater. 

Jeanette Lund Clausen var valgt 

 

6.3 Eliteansvarlig for perioden 2024 – 2026 

På valg var Michael Kjeldsen. Michael Kjeldsen var villig til at modtage genvalg. 

Ingen andre kandidater. 

Michael Kjeldsen var valgt 
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7. Valg til faste udvalg, jf. § 19 

 

7.1 Formand for Dommerudvalget for perioden 2024 – 2026 

På valg var Niels Holm Mortensen. Niels Holm Mortensen ønskede ikke genvalg. 

Poul Bøgebjerg havde meldt sit kandidatur 

Poul Bøgebjerg var valgt 

 

7.2 Formand for Museumsudvalget for perioden 2024 – 2026 

På valg var Ole Jacobsen. Ole Jacobsen var villig til at modtage genvalg. 

Ingen andre kandidater. 

Ole Jacobsen var valgt 

 

7.3 Næstformand for Holdturneringsudvalget for perioden 2024 – 2026 

På valg var Leon Ringbo. Leon Ringbo var villig til at modtage genvalg. 

Ingen andre kandidater. 

Leon Ringbo var valgt 

 

7.4 2 medlemmer til Holdturneringsudvalget samt 1 suppleant for perioden 2024 – 2026 

På valg var Thomas Irving Pedersen. Thomas Irving Pedersen var villig til at modtage genvalg. 

På valg var Lars Michelsen. Lars Michelsen var villig til at modtage genvalg. 

På valg var Poul Mølgaard. Poul Mølgaard var villig til at modtage genvalg. 

Thomas Irving Pedersen var valgt 

Lars Michelsen var valgt 

Poul Mølgaard var valgt 

 

8. Valg til Appeludvalg, jf. § 23 

 

8.1 Udvalgsmedlem for perioden 2024 – 2027 

På valg var Hans Henrik Fløe. Hans Henrik Fløe ønskede ikke genvalg. 

Rasmus Mangor Andersen havde meldt sit kandidatur. 

Rasmus Mangor Andersen var valgt 
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8.2 Udvalgssuppleant for perioden 2024 – 2026 

På valg var Flemming Holmgaard. Flemming Holmgaard ønskede ikke genvalg. 

Ingen andre kandidater 

René Toft melder sit kandidatur og var valgt 

 

9. Valg til Disciplinærudvalg, jf. § 24 

 

9.1 Udvalgssuppleant for perioden 2024 – 2026 

På valg var Esben Bøgeholdt. Esben Bøgeholdt var villig til at modtage genvalg. 

Esben Bøgeholdt var valgt 

 

Alle nyvalgte i udvalgene indsættes fra 1. juli 2024. 

 

10. Eventuelt 

Alt kan drøftes men ikke vedtages.  

René Toft opfordrede til, at der blev gjort nogle tanker om det meget svingende antal fremmødte 

delegerede til repræsentantskabsmødet. Han bad Hovedbestyrelsen overveje om ”konceptet” 

burde laves om. Formand Kristian Pihl tilkendegav, at der ikke var et mål i sig selv, at der var et 

stort fremmøde, og han noterede sig René Tofts input. Dette drøftes kort.  

Formand Kristian Pihl afrundede og takkede for et godt repræsentantskabsmøde.  

Formand Kristian Pihl takker afslutningsvis Niels Holm, Henrik Fløe og Flemming Holmgaard for 

deres store arbejde i de respektive udvalg, og hvor de nu efter eget ønske var udtrådt. De tre deltog 

ikke på årsmødet, og derfor havde de fået tilsendt blomster med tak for deres bidrag.   

Tak for i år. Vi ses i 2025. 

Repræsentantskabsmødet blev herefter hævet kl. 14. 

 

Protokol er godkendt den 25/6-2024 

 
     

 Dirigent Kresten Valdal 
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Protokol er godkendt den 25/6-2024 

 

Formand Kristian Pihl 
 
 
 
Protokol er godkendt den 25/6-2024 

 

Referent Camilla Bidstrup 
 


